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Beste dames en heren, 

Via deze weg nogmaals dank voor het goede en boeiende gesprek. We hebben gemerkt dat het 
wederzijds stellen van de vraag ‘waarom vind je dat’ tot interessante gesprekken en meer begrip leidt. 
Een leuke en goede gewaarwording. 

Ondanks dat we de belangrijkste punten wel ‘geraakt’ hebben, is een uur natuurlijk veel te kort en is 
het gesprek nog niet afgemaakt. Wij staan ervoor open om dit gesprek in een volgende fase te 
vervolgen.  

We hechten er waarde aan op een aantal besproken punten nog even te verduidelijken wat we 
gezegd dan wel bedoeld gezegd te hebben. 

Werk eerst! 

De spil van een krachtige en vitale samenleving in Zutphen is wat ons betreft ‘werk’. Passend, eerlijk 
werk is de beste sociale voorziening die er is. Werk zorgt behalve voor inkomen en economische 
zelfredzaamheid, ook voor structuur, een netwerk en waardering van collega’s en klanten. Eerlijk werk 
maakt mensen trots. Uit tal van onderzoeken blijkt dat het hebben- en houden- van werk de druk op 
sociale voorzieningen als inkomensondersteuning, schuldhulpverlening, verslavingszorg, 
armoedebestrijding, psychische begeleiding, jeugdzorg et cetera vermindert. Daarom: werk eerst! 

We moeten zorgen dat diegene die hulp nodig hebben, deze ook krijgen, maar wel altijd als doel om – 
daar waar enigszins mogelijk - de weg naar economische zelfredzaamheid in te slaan. Dat is ook de 
insteek en visie van de VVD geweest in de achterliggende coalitieperiode en die lijn willen we graag 
doorzetten. We denken dat we in de afgelopen periode – waarin we samen een flinke achterstand 
hebben moeten inlopen - de basis gelegd hebben, om hier de komende periode echt de vruchten van 
te plukken. 

Waarom vinden we ‘werk eerst!’ zo belangrijk? Werk en economische zelfredzaamheid is in eerste 
plaats voor het individu en het gezin natuurlijk goed en prettig. Maar het betekent meer. Het leidt ook 
tot meer (financiële) ruimte in de gemeentekas en dus tot meer investeringsmogelijkheden in thema’s 
die ook belangrijk zijn: cultuur, duurzaamheid, wonen, et cetera.  

In dat verband hebben we ook genoemd dat we (veel) harder moeten werken aan de relatie met het 
bedrijfsleven en moeten zorgen dat de werkgelegenheid in Zutphen behouden blijft en verbeterd. Daar 
hebben we het allemaal wel wat laten liggen, eerlijk gezegd. Er moet voldoende werk blijven in 
Zutphen en dat begint bij een aantrekkelijk vestigingsklimaat voor bedrijven. Dat doen we onder meer 
door minder regels (zie ook ons verkiezingsprogramma hoe we dat concreet willen maken), vroegtijdig 
als gelijkwaardige partners aan tafel zitten bij problemen of opgaven en waardering geven. Laten we 
het bedrijfsleven omarmen en ons gelukkig prijzen met de werkgelegenheid die zij bieden. 

Armoedebestrijding 

GL maakt een duidelijke prioriteit van armoedebestrijding. Die boodschap is duidelijk overgekomen. 

Dat hier in de achterliggende periode weinig werk van gemaakt is, vinden wij niet helemaal een 
correcte voorstelling van zaken. Tijdens het gesprek haalden we onder meer aan hoe er 200 minder 
mensen in de bijstand zitten. We zien hoe het kindpakket is uitgebreid. We hebben gezien hoe 
GelreWerkt! een van de eerste onderdelen was in het sociaal domein wat zwarte cijfers draaide. De 
meeste recente ontwikkeling is de realisatie van het sociaal ontwikkelbedrijf. Hiermee loopt Zutphen 
voorop in Nederland en wordt gewerkt aan het ontschotten van de Wmo (dagbesteding) en de 



Participatiewet. Het gaat niet langer over mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt, maar over een 
arbeidsmarkt die de afstand tot potentiele werknemers met ontwikkelvragen moet overbruggen. 

Dat laat onverlet dat het goed is om te kijken wat er de komende periode nog beter, anders, meer of 
minder moet. Vanuit menselijk oogpunt hechten ook wij waarde aan armoedebestrijding, laat dat 
duidelijk zijn. Maar ook vanuit brede maatschappelijke belangen vinden we het een belangrijk thema, 
zoals we bij ‘Werk eerst!’ uiteengezet hebben. Zolang we afspraken over de armoedebestrijding in de 
hierboven context zien, zien we het vervolggesprek daarover met vertrouwen op een goede uitkomst 
tegemoet. 

Huis van de stad en initiatieven uit de samenleving 

Voor ons is de maatstaf voor Huis van de Stad of met dit initiatief de stad Zutphen er ‘beter’ van wordt. 
Leidt een eventuele hechtere samenwerking tussen betrokken partijen onder aan de streep tot meer 
‘waarde’ voor de stad? En hoe verhoudt zich dat tot de investering die daarvoor nodig is? 

Wij weten het antwoord op die vraag niet, want het plan is nog niet verder uitgewerkt. Laten we het 
initiatief niet a priori afwijzen, maar het een serieuze kans geven en de initiatiefnemers uitdagen om de 
toegevoegde waarde te bewijzen en dan de afweging te maken. We vinden het echter wel verstandig 
een procesinterventie te plegen. 

De VVD juicht namelijk initiatieven van deze en andere belangrijke maatschappelijke partners en 
inwoners toe. Er is oprecht veel kennis en kracht in de samenleving. Het is de kunst om het te 
mobiliseren en te kanaliseren.  

Van groot belang is om dit initiatief – net als andere initiatieven uit de samenleving zoals ook bv het 
buurthuis in De Hoven – vooraf van duidelijke en begrijpelijke randvoorwaarden te voorzien. Als dit 
goed gedaan wordt, dat is de uitkomst altijd goed: als er aan voldaan wordt, vinden we het dus goed 
initiatief en wordt het uitgevoerd. Wordt er niet aan voldaan, dan is de uitkomst voor de initiatiefnemers 
ook helder en fair.  

Wat ons betreft, formuleren we in de coalitievorming duidelijke randvoorwaarden voor de lopende 
initiatieven. 

OZB 

Eén van jullie vragen gaat expliciet over de OZB en wat wij van een verhoging daarvan vinden. Hoe 
wij naar de gemeentefinanciën en de OZB kijken, is wel bekend. Ook wij hebben wat uit moeten 
leggen aan onze achterban met tweemaal een OZB-verhoging in de afgelopen periode. Op dit 
moment ligt het tarief min of meer op het regionale gemiddelde. Wat ons betreft, is dat het 
uitgangspunt. 

Tegelijk zijn wij ook realistisch en zien we dat er bij eenieder een flink lijstje aan doelen en wensen is. 
Sommige zijn strikt genomen noodzakelijk en onvermijdelijk. Voor andere doelen en wensen is er wel 
degelijk keuzevrijheid. 

We zien de hoogte van het OZB-tarief dan ook niet als een solitair en binair thema. Het is onderdeel 
van het gehele pakket aan (meerjaren)begroting, toekomstplannen en veranderende lokale en 
nationale omstandigheden. 

Wonen 

Er zijn woningen nodig, dat is helder. En er moet effectief gewerkt worden om de locaties ook 
daadwerkelijk tot ontwikkeling te brengen. We hebben ideeën om in de volgende periode ook tot 
resultaten te komen. Dat is gespreksonderwerp voor een later stadium. 

Het is nodig dat de coalitie heldere afspraken maakt over het woningprogramma om duidelijkheid te 
bieden en effectief aan de realisatie ervan te kunnen werken. Wij willen bouwen voor starters, 
middeninkomens en levensloopbestendige woningen realiseren. Dit voorziet in de actuele 
woningvraag en zorgt ook voor de nodige doorstroming. Bouwen in het koopsegment en het 
stimuleren van doorstroming zorgt namelijk ook voor het meer beschikbaar komen van (goedkopere) 
huurwoningen. 



Betaalbaarheid is daarbij vanzelfsprekend belangrijk, want onbetaalbare woningen schieten hun doel 
voorbij. Daar waar de gemeente daar iets aan kan doen, moeten we dat zorgvuldig overwegen. 
Tegelijk moeten we voorzichtig zijn in het wekken van verwachtingen hierover, want de stijgende 
bouwkosten voor woning en omgeving zijn een belangrijke aanjager van de prijsstijgingen en hier is 
als gemeente bar weinig invloed op uit te oefenen. Het streven naar een bepaalde prijs mag ook niet 
ten koste gaan van zaken als duurzaam bouwen en een goede kwaliteit. Fijn en duurzaam wonen is in 
de ogen van de VVD immers ook een belangrijk onderdeel van het woonbeleid 

Duurzaamheid 

Toch nog even aandacht voor een (belangrijke) overeenkomst. Inzake duurzaamheid verwachten we 
dat we elkaar wel vinden. Jullie hebben deze conclusie waarschijnlijk ook getrokken, gegeven het feit 
dat we het alleen over de verschillen gehad hebben en dat duurzaamheid in ons gesprek eigenlijk niet 
aan de orde is geweest. 

Het doel staat voorop en er valt genoeg te bespreken op welke wijze dat dan moet. Wel hebben we 
onze vragen gesteld en twijfels geuit over de wijze waarop de burgerraad in het 
verkiezingsprogramma van GL is beschreven. 

Toekomst na 4 jaar 

Wat in ons gesprek niet aan de orde geweest is, maar wat de VVD wel zeer belangrijk vindt, is 
datgene waarmee we onze eerste brief openden: we willen de komende coalitieperiode werken aan 
een toekomstperspectief voor de middellange termijn (10 tot 15 jaar vanaf nu). 

We zien dat de coalitie en de gemeenteraad de afgelopen periode stappen gezet hebben, in tal van 
inhoudelijke thema’s, maar ook in onderlinge samenwerking van de gemeenteraad en de 
gemeentelijke organisatie als geheel. We zien dat we als Zutphen – als het ware - van een soort 
achterstand in de positie zijn gekomen dat we een stevige basis hebben gelegd om weer naar voren 
te kijken. 

Laten we deze sterkere uitgangspositie dan ook gebruiken om de komende periode niet alleen 
relevante actuele thema’s op een goede manier aan te pakken, maar juist ook (veel) verder vooruit te 
kijken. We willen een goed debat hebben over de toekomst van Zutphen en wat er ook in de verdere 
toekomst nodig is om te behouden wat goed is en te verbeteren wat nodig is. Laten we zorgen dat we 
ons niet verliezen in de actuele thema’s en onderweg vergeten hoe we ons hadden moeten 
voorbereiden op de toekomst na deze coalitieperiode. 

Dat raakt aan en gaat wat ons betreft verder, dan wat jullie noemen: ‘de keuze voor groei en het 
tempo waarin we groeien’. 

Tot slot 

We hebben de behoefte gevoeld om deze brief te schrijven om recht te doen aan het korte, intensieve 
en interessante gesprek dat we gevoerd hebben. Het zou zonde zijn dat misinterpretaties leiden tot 
onjuiste conclusies. 

Iets wat we ook willen benadrukken is dat het voor ons belangrijk is te weten wat wel en niet 
bespreekbaar is voor GroenLinks. Wij vinden het van belang dat er op zijn minst over zaken van 
gedachten gewisseld kan worden alvorens we kijken waar we het wel en niet eens zijn. Dat betekent 
dat voor ons álles op zijn minst bespreekbaar moet kunnen zijn. In dat licht hebben wij ook benadrukt 
dat wij géén breekpunten hebben, alleen speerpunten. 

We vertrouwen erop dat we onze standpunten en vooral achterliggende motivaties voor deze fase 
hiermee voldoende over het voetlicht gebracht hebben.  

We wensen jullie veel succes met de afwegingen. 

Met vriendelijke groet, 
namens het hele VVD-team, 

Erik Tissingh en Jorn Lok 


